
BENİ BU KURUMA BAĞLAYAN SATIRLAR

Türkiye Elektrik Kurumu İnşaat Dairesinde taze Mühendis olarak görev
yapıyordum. 1971 yilinin Ocak ayinda Milli Eğitim Bakanlığının bir ilanım gördüm.
Yabancı memleketlere ihtisas ve doktora için 1416 sayılı yasa kapsaminda 803 resmi
burslu öğrenci gönderileceğin! belirtiyordu. Adina öğrenci gönderilecek çok sayıdaki
üniversite ve yüksek okul arasinda Eskişehir Mühendislik ve Mimarlık Yüksek Okulu
da vardı. Bu yüksek okul, bugünkü Osmangazi Oniversitesi Mühendislik-Mimariık
Fakültesinin kuruluş yıllarındaki adıdır. Yüksek Okulun Kurucusu ve Müdürü Doç. Dr.
Suat MİRZA idi.

Burs için müracaat ettim, sınavı kazandım. Doktora yapmak üzere Almanya'ya
gönderildim. Almanca dil okulunu tamamladığım ve doktora yapacak üniversite
aradığım günlerde saygı değer Hocamız Doç.Dr. Suat MlRZA'dan bir yazı aldım.
Akademi Başkamnm bu yazisi beni çok sevindirmişti. Başlangıçta sayin Hocamm
düşüncesini pek anlayamamıştım. Zamanla onun yıllar sonrasmı düşündügünü,
akademiye dönmemi saglamaya çalıştıgmı kavrayacaktım. Doktora öğrenimim
tamamlandığında Almanya'da pek çok imkan doğdu benim için. Ancak her defasında
Hocamın satırları herbirine hayır dememe neden oldu. Hocamın isteği doğrultusunda
Yurda dönerek Akademide göreve başladım.

Sayin hocamız Suat MİRZA insan kaynaklanna son derece önem verirdi. Bunun
bir göstergesi de yabancı dil sınavı için beni makam arabasıyla Istanbul'a göndermesi
ve kendisinin de beraber gelmesidir. Sınavda gösterdiğim başarıdan ne denli memnun
oldugunu gösteren yüz ifadesi, dün olmuşcasına, hala gözlerimin önündedir.

Sevgili Hocam, 20.06. 1972 tarihli yazımzla bana verdiğiniz göreve tüm gücümle
devam ediyomm. Değerinizi bilenler, sizi hatırlayanlar az değildir. Sizi rahmetle
anıyorum, rahat uyuyun sevgili hocam.

Prof. Dr.Ahmet TOPÇU
OGÜ Mühendislik Mimarlık

Fakültesi DEKANI
Doç Dr. . u AT Hlna*
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Prof. Dr. Suat MİRZA nm Anisina

Bundan tam oniki yıl önce aramızdan ayrılan rahmetli Başkanınız Prof. Dr. Suat
MÎRZA Ue ilgili bir anımı aktarmak İstiyorum. Yirmialtı yıl önce genç bir asistan
olarak Eskişehir DMMA'da görev aldığım sıralarda Akademi Borsa bmasmdan "San
Bina" ya yeni taşınmış ve Makine - inşaat Bölümlerinden oluşmuş bir şekilde faaliyet
göstermekteydi. Sarı Bina'nın birçok eksik ve noksanlığı vardı. Bı. arada rahmetli
Başkanmuzm makam odasınm eşyaları yerleştin Imişti. Ancak unutulan çok önemli bir
şey vardı. O zaman Başkanın müstahdemi diye bilinen "Bektaş Efendi " etkili bir
konumda görülüyor ve bütün ihtiyaçları gideren gayretli birisi »larak ortalıkta
dolaşıyordu. Bir gün bana gelip Başkanın odasınm herşeyinin tam olduğunu yalnız
kendisinin çağnlması için gerekli zil tertİbatmm eksik olduğunu söyledi, Böylece henüz
teknik kadronun olmamasi sebebiyle bu işin fizikçi olmam sebebiyle tarafımdan
yapılabileceği düşünülmüştür. Bunu düyunca büyük bir telaşa kapıldım; çünkü ODTÜ
fizik bölümünden mezun olmama rağmen bu konuda yani tesisat işlerinde hiç
deneyimim yokta. Bununla beraber, Akademide yeni Mühendis asistan arkadaşlardan
yardım istedim; fakat onlardan da bu konuda pek faydalı bir yardım gcremedİm. Bir
yandan " Bektaş Efendi Faktörü" diğer yandan başkana karşı mahcup olma faktörü bir
hafta beni sıkmtıya soktu. Yanılmıyorsam "Tekkanat" soyadlı teknisyen işs alınınca bu
sorun kendiliginden çözülmüş oldu. Ben de pratik eksikliğimi Laboratuvarda gidermeye
gayret ettim. Rahmetli Başkanın birkaç kez beni inciüneden espİriyle "yahu fizikçi
aldık zil takmasmı bilmiyormuş demesi hala gözlerimin önündedir.

Değerli Başkammız Prof.Dr. Suat Mirza'yı rahmetle, saygıyla anıyorum,

Prof. Selami KILIÇKAYA
OGU Fen Bilimleri Enstitüsü Müdürü



Prof. Dr. Suat MIRZA'mn ektiği fidanlar, verdiği emekle orman oldu. Ne mutlu
Ona ki ; bıi orman bilgi yayarak Onu anıyor ve daima anacak. Hepimiz bir gün Onun
yanma gideceğiz ama Onun bilgi ormanı hep yaşayacak ve Onu hiç tanımayan yeni
fidanlarda Ondan bir parça bulunacak.

Onun düşüncelerim, önerilerim, çözümlemelerim ve kişiliğim anlatarak yaymak,
biz tanıyanların görevi olmalıdır. Genç kuşaklar ise Onun öncülük ettiği eseri
geliştirerek sürdürmelidir.

Onun yeniliğe ve gelişmeye açık, çağdaşlaşma doğrultusunda sürekli değişimi
öngören yönetimi, Onu kaybetsek de bizi yönlendirmeye devam etmelidir.
Karşılaştığımız sonmlannuzda Onun yapüklanm referans aldıkça yolumuz açılacaktır.
Yokluğunu ve degerini her geçen yıl bir kat daha duyumsadıgımız için Onu anmak ve
tammayanlara anlatabilmek amacıyla bu dergiyi çıkarıyoruz.

Yarınki nesillerin Onu daha iyi anlamasın! ve değerlendirmesüü diliyor ve Onu
tanımış olmaktan gurur duyuyorum. Saçları aklaşmadan kaybettiğimiz Oniversitemizin
kurucusumm adinin merkez kütüphanemize verilmesini diliyorum.

Kısa ömriine büyük başarılar sığdıran bu büyük insanın ruhu şad olsun.
Saygilarimla.

Prof. Dr. Macit YAMAN
OGUMetalurji Enstitüsü Müdürü



Suat Mirza'yı 1978 yilinin basında EDMMA'da araştırma görevisi olarak
göreve başladığım gün tanıdım. Ciddi, nazik saygıdeğer bir insm oldu^uydu ilk
izlenimlerim. Önce özel sektörde 8 yıl çalıştıktan sonra geldiğim üniversite ortaminda
daha ilk günde bana davranışı, gösterdiği ilgi ve babacan yapışı hoşuma gitti.

Aynı gün Öğlen şehre indîğimde, Eskişehir'i bilmeyen bir İnsan olardk Atatürk
Caddesinde bulunan Boğaziçi Restoran'a öğle yemeği için tesadüfen girmişim. Biraz
sonra Suat Hoca'da yakın birkaç arkadaşıyla restorana girmiş oturmuşla'dı. Beni
gördüğünde masalanna davet etti, teşekkür ettim, gitmedim, rahatsız etmek iîtemedim.
Anacak gösterdiği tevazu ve içtenlik beni çok etkilemişti.

Sonraları Suat Hocayı daha yakından tanımak imkanım zaman zanan oldu.
Akademiyi kuran bir insan olarak Akademinin gelişmesi, öğretim elemanı kadrosunun
sayı ve kalite yönünde artmasi için büyük gayret ve destek gösteren, ufku pniş, lider
özellikleri olan bir akademi başkan idi.

1980 Ağustosunda Ingiliz Hükümeti bursuyla doktoıa için Ingiltere ye gitmiş,
1982 sonunda döndügümde ise Suat Hocanın emekli oldugunu öğrenmıştim. Genç
yaşmda üniversiteden aynlmasını, Mühendislik - Mimarlık Falsültemiz içm büyük bir
kayıp olarak düşünmüştüm.

Kısa bir süre sonra vefatım duyduğumda ise adeta şok ölniuştuk. Cenaze
merasimi sevenlerinin ne kadar çok olduğunu gösteriyordu.

Bugün de Bademlik yokuşunu çıkarken inerken, Suat Beyin mezanmn yakın
olmasi nedeniyle zaman zaman onun yakımmızda olduğunu, adete bizden
ayrılmadığım, bizleri izlediğin! hissederim, düşünürüm.

Sadece ikibuçuk yıl birlikte çalıştığım, benim araştırma gcrevlîsi olarak başlayıp
birkaç ay sonra da öğretim görevlisi. Onun ise profesör ve akidemi başkanı olarak
çalıştığımız ortamda Onu yeterince tanıdığımı iddia etmek 'janlış olur , ancak
yaşamımın çeşitli saflıalannda tanıyıp sevip saydığım insanlar içüde bu kadar kısa bir
sürede birlikte çalıştığımız halde beni bu kadar etkileyen insan hatriamıyorum.

Suat Hoca insanlara mesafe koyan, ancak sevgisini, sanpatisini hissettiren,
yapıcı, yardımsever, dürüst, beyefendi bir insandı. Otoriter göriinlmü olmasina rağmen
demokrat bir kişiliğe sahipti. Benim de bulunduğum Akademi Genel Kurulundaki
demokrat davranışlarım unutmam mümkün değil.

12 Eylül 1980 öncesi Öğrenci olaylannda Akademiyi yönîtirken hiçbir öğretim
elemamna ve öğrenciye zarar gelmeden o zor günleri atlatmakti gösterdiği gayret ve
basan büyüktü.

O akademide çalışm herkesin sevgisini, saygısın! ve hayıaılığını kazanmış bir
yöneticimizdi, bir büyügümüzdü.

Bugün Mühendislik-Mimariık Fakültemiz bu derece güçlü, gelişmiş, hiçbir
zaman sağ-sol veya Eskişehirii-Eskişehir'li değil diye aynlmamışsa, kendi içinde bir
bütün olarak kalabilmişse, bunda Onun Eskişehir Devlet Mlhendislik-Mimarlık
Akademisi'nin ilk yıllarmda yaptığı önderliğin büyük rolü olmuştuı.

Onu saygı ile anıyorum. Bizlere olan katkıları için teşekkür diyorum.
Huzur içinde yatsın.

Prof. Dr. Güner ÖNCE
OGÜ Maden Mühendisliği BSUm Başkanı



Değerli Hocamız
Prof. Dr. Suat MİRZA

Değerli hocamı 1977 yilinda Eskişehir Devlet Mimar Mühendislik Akademisi
(EDMMA) Maden Mühendisliği Bölümüne girdiğimde tanıdım. Sayin hocamla ilişkim
öğrenci-hoca düzeyinde oldu.

1970 yilinda kurulan Akademimiz ben girdigimde dahi hala gerekli imkanlara
sahip değildi. Eczacılık Fakültesi arkasındaki binalarda ve barakalarda eğitim
görüyorduk. Kendi eğiüm kadromuz çok az olmasina rağmen akademi ve bölüm
yonetimimiz öğrencilerin çok iyi birer mühendis olarak yetişmesi için olağanüstü
gayretlerle ITÜ, ODTÜ ve Dokuz Eylül Üniversitelerinden en iyi ve seçkin profesörleri
bizlere ders verdirmek için getirtip, onları burada ağıriayıp rahat ettirdiler. Bu
profesörler kendi üniversitelerinde derslere kendileri girmezken bizlere kendileri bizzat

'ders verdiler. Bu yüzden 1970-1980 yılları arasinda Oniversitemizde yetişen birçok
arkadaşımız çok iyi yetişti ve bugün büyük bir kısmı özel ve kamu sektöründe en üst
düzeyde görev yapmaktadır.

Değerli hocam 1970-78 yıliarı arasındaki Ülkemizdeki anarşik olaylara rağmen,
Universitemize aşm politikaların gümesine izin vermediği gibi öğrencileri arasinda
görüşüne göre ayırım yapmadı. Sürekli birleştirici ve yapıcı oldu. Sayin hocam bu
karışık dönemde öğrencilerin yemekhanede kavga edip birbirlerine zarar vermemeleri
için öğle yemeklerim uzun süre kumanya olarak dağıttırdı ve birçok olayın da çıkmasuu
böylece engelledi.

Universitemiz kuruculanndan olan değerli hocamdan istatistik dersim de bizzat

aldım. Dersinde çok demokrat olan hocamız Anfıdeki dersiermde ye sınavlarda sigara
dahi içilmesine izin veriyordu. Öğrencinin ezberci olarak yetişmemesi için defter-kitap
açık sınav yapıyordu. Çok farklı bir ders anlatma tarzına da sahipti.

Kısa ömrime bir Üniversitenin temelini atmayı sığdıran değerli hocamızı saygı ve
sevgi ile anarken, şehrimizde yaktığı bu bilim meşalesinin taşınmasını, bizler öğrencileri
olarak sürdürmeye söz veriyoruz,

Doç.Dr.Muammer KA YA
OGV Teknoloji Araştırma Merkezi (TEKAM) Müdürü

Maden Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi



Sayin Hocam

Aramızdan ayrılışınız on üç yıl olmuş. Inanamadım; sizi yakından tanıyan
herkes gibi bende de anılanmz o kadar taze ve canlı ki...

Akademimizin ilk yıllarda içinde bulunduğu koşullar; akademik kariytr yapmış ,
kadrolu bir tek öğretim elemamnm bulunmayışı, idari kadro eksikliğ yaninda
ödeneklerin kısıthlıgı, ihtiyaca cevap veremeyen geçici bina ve barakalania yapılan
öğretim...

Bu yokluklar içinde kaliteli bir öğretim için gösterdiğiniz çabalar...
Yakından tamgı olduğum, yaşadığımız yoğun duygular...
Akademiye verdiğiniz emek ve gösterdiğiniz özeni aileniz ve kendi çocuklmmz için
gösterememekten duyduğunuz üzüntüler. Kimi aylarda birkaç bin km'yi bulabilen
zorunlu yolculukların yorgunlukları...
Yurtdışında doktora yapmış birkaç arkadaşımzın, akademide göreve başladığı günlerde
duyulan sevinç ve mutluluklar...

1978'de onbir arkadaşımzın birden doçent olmasini herşeye değer oulmanız.
Yeni bir kampus için atılan ilk adımlardan duyulan heyecan. Mimari projelerin
gecikmesİnin yarattığı yıpratıcı üzüntüler.
Bu günleri görmenizi çok istiyordum. Büyük rüyanız gerçekleşti. Akademi bir
Üniversite olarak yeni kampüste. Çok sayıda ve çok değerli öğreiim elemim , her yıl
gittikçe yükselen öğretim kalitesi.
Çok mutluyum : Bunları gördüm.
Üzülüyorum : Binbir sıkıntı ve emekle büyümesine çalıştığınız fiiamn koca bir ağaç
olup meyve verdiğin! göremediniz.
Ruhunuz şad olsun.

Fahri OLUKLULU
Eskişehir Devlet Mimarlık Mühendislik Akademisi

Genel Sekreteri


